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De koers bijstellen! 

 

College 2014-2018; een schip dat ternauwernood bleef dobberen, maar nooit op stoom 

kwam! 
 

Allereerst een compliment voor de opzet van deze Perspectiefnota. De VVD-fractie is blij met 

structurering van de tekst. Het is herkenbaar, leest prettig en het is helder waarop besluiten worden 

gevraagd. 
 

Geen schoon schip gemaakt 

Deze laatste Perspectiefnota van dit college is er eentje met twee-gezichten. Aan de ene kant is de 

VVD erg positief over de intentie van het college tot naderende samenwerking met de Provincie 

Overijssel om zo de stad weer écht ontwikkelperspectief te bieden. Aan de andere kant zetten wij 

vraagtekens bij het gebrek aan voortvarendheid van dit college. Nog steeds zit Almelo in financieel 

zwaar weer en moeten er nog steeds, ook in een nieuwe bestuursperiode (na 2018), bezuinigingen 

worden ingevuld. € 7,2 miljoen in totaal, terwijl er € 12,5 miljoen aan bezuinigingen is gerealiseerd. 

Gelijktijdig lopen de tekorten in het sociaal domein op en het college weigert op dit moment 

adequaat in te grijpen. Oorzaak: verkiezingen voor de boeg? Dit college heeft in ieder geval geen 

schoon schip gemaakt!  

 

De koers moet om 

De koers moet op meerdere terreinen bijgesteld worden! De VVD-fractie heeft een initiatiefvoorstel 

ingediend (behandeling 4 juli) om het beleid meer gericht te krijgen op preventie. Het college neemt 

in onze optiek te veel aan dat de inzet en duur van zorg en ondersteuning ons overkomt. Als wij 

investeren aan de voorkant, dus voordat een hulpvraag zich aandient, dan is dat prettiger voor zowel 

de inwoner en voor de gemeente. Voor de inwoner wordt erger voorkomen en de gemeente 

bespaart geld doordat dure zorg wordt voorkomen; tekorten kunnen worden teruggedrongen.  

Voor wat betreft de binnenstad zien wij dat dit college uitvoert wat het vorige college in gang heeft 

gezet. Wij delen met het college dat er ‘iets moois boven water komt’. Mensen in de stad zien dat er 

iets gebeurt; een mooie positieve ontwikkeling die door vele Almeloërs gesteund wordt. De 

verbreding van het kanaal (Albert Heijn) tot aan de havenkom is voor de VVD een diep gekoesterde 

wens. Helaas werkt de provincie Overijssel niet mee aan een financieringsarrangement om dit te 

realiseren. Het uitblijven van die verbreding is een stedenbouwkundige fout van jewelste met 

financiële risico’s. De commerciële ruimte van het Albert Heijn-blok moet na vertrek van deze 

supermarkt nog wel rond komen; anders wordt er niet herontwikkeld en wordt een sloot water 

gelegd langs ‘oale pröttel’.  

De economische ontwikkeling van Almelo gaat moeizaam, terwijl de investeringen en bestedingen 

aantrekken. De komst van Groep Heylen op het XL-park is een lichtpunt. Maar het moet beter. 

Almelo ligt geografisch heel gunstig. Er is ontsluiting via de weg (A1/A35) en het water 

(Twentekanaal). Almelo heeft veel inwoners met een mbo-opleiding en/of een lage 

sociaaleconomische achtergrond. De gemeente moet zich meer dan ooit gaan inspannen om 

bedrijven hier naartoe te halen die banen bieden voor deze specifieke doelgroepen. Daarom heeft de 

VVD-fractie zich er met succes voor ingezet dat het thema ‘logistiek’ (naast ‘technologie’) 

nadrukkelijk in de nieuwe Agenda van Twente komt te staan.  

Tot slot in deze inleiding, is de VVD Almelo van mening dat Almelo veel slagen moet maken in de 

verduurzaming van de stad en het bedrijfsleven. De beoogde start in het Nieuwstraatkwartier kan de 

VVD-fractie onderschrijven, maar het moet breder opgepakt worden. Binnen enkele decennia zijn 



 
fossiele brandstoffen zo goed als op; we moeten tijdig inspelen op deze verandering en inzetten op 

het opwekken van energie uit zon, wind en biomassa als ook warmte-koudeopslag.  

 

In deze bijdragen geven wij per hoofdopgave weer hoe wij aan kijken tegen de in de Perspectiefnota 

gedane voorstellen en ventileren wij onze standpunten die in het bijzonder aandacht vergen van raad 

en college. 

 

 

29 juni 2017 

Jemy Pauwels  

Fractievoorzitter VVD Almelo / Lijsttrekker gemeenteraadsverkiezingen 2018  



 
Hoofdopgave 1 Saneren & Innoveren 

 

Convenant Ontwikkelperspectief Almelo 

De VVD-fractie is een groot voorstander van een te sluiten convenant ‘Ontwikkelperspectief Almelo. 

Binnen dit convenant delen wij de mening dat het financieel herstel vanuit de gemeente versneld 

moet worden. Aanvullende bezuinigingen (als gevolg van een fundamentele kerntakendiscussie) 

gaan wij niet uit de weg indien dit noodzakelijk is.  

 

Duurzaamheid 

De VVD vindt het prima dat het college inzet op de verduurzaming van Almelo, te beginnen in het 

Nieuwstraatkwartier en hier €650.000,- voor uit trekt. Echter, de VVD-fractie vindt dat er qua ambitie 

een tandje bij kan. De koers moet qua duurzaamheid bijgesteld worden om op middellange termijn 

(2035) een energieneutrale gemeente te zijn. Daarom roept de VVD het college op om de 

duurzaamheidsagenda uit te breiden naar het XL Businesspark en het gebied Leemslagen. Er ligt een 

uitgelezen kans om de bedrijvenvoorraad en nieuw te bouwen bedrijven te verduurzamen. Ook 

dienen hiervoor subsidie- en financieringsmogelijkheden (ISDE en Energiefonds Overijssel) 

aangeboord te worden en aangehaakt te worden op ontwikkelingen van duurzame energie projecten 

door private ontwikkelaars.  

 

Organisatie 

De VVD ziet de noodzaak van het doorontwikkeling van de organisatie in. Door wijk- en 

programmagericht te werken zal de organisatie beter in staat zijn om beter aan te sluiten bij de vraag 

uit de samenleving en gelijktijdig doelgerichter en efficiënter te werken. Al jaren lang roept de VVD 

dat een structureel budget frictiekosten à € 1 miljoen vrijgemaakt worden om omslag in 

organisatiecultuur te realiseren. Via een amendement zijn wij voornemens het voorstel van het 

college van B&W te wijzigen.  

 

Agenda van Twente 

De VVD-fractie is een voorstander van een nieuwe Agenda van Twente die gefinancierd wordt uit de 

verkoop van de aandelen Twence. Door de Agenda van Twente wordt de regionale economie 

aangejaagd. Belangrijke pijlers voor de VVD Almelo zijn: logistiek, Almelo mbo-stad, maak- en 

technologie bedrijven én goede bereikbaarheid (via spoor, weg: A1! en water).  

  



 
 

Hoofdopgave 2 Transformatie werk en zorg  

 

Sociale Innovatie 

De VVD fractie vindt dat het college op de juiste plek moet investeren in het sociaal domein. De juiste 

plekken hiervoor zijn: preventie, een kwalitatief goede toeleiding vanuit de wijkteams en innovatie 

van de zorg. 

Iedereen heeft of krijgt te maken met problemen in zijn leven. De meeste problemen kunnen we 

prima handelen maar voor sommige problemen hebben we ondersteuning van anderen nodig. Soms 

leiden problemen er zelfs toe dat er ondersteuning nodig is van één of meerdere professionals, bij 

voorkeur naast de inzet van het sociale netwerk. Hierin spelen de wijkteams een cruciale rol.  

 

De koers bijstellen naar “Preventie” 

Daar waar de inzet van professionals nodig is, moet deze adequaat worden ingezet en zal er altijd 

een rol moeten zijn voor het sociale netwerk. Wat betreft de VVD moet ondersteuning er vervolgens 

altijd op gericht zijn dat mensen weer regie krijgen over hun leven. De mate van regie is hierbij 

afhankelijk van de mogelijkheden van mensen en de steun van hun omgeving. Problemen van 

inwoners, ook de hele zware problemen, hoeven zeker niet altijd uit te monden tot de inzet van zorg. 

Door meer aandacht te besteden aan een preventief beleid kan zeker ook zware zorg (deels) worden 

voorkomen of kan de duur van de inzet van zorg worden verkort. De tekst in de P-nota lijkt dit echter 

op sommige onderdelen te bestrijden.  

 

Zet meer in op preventie en voorkom hiermee de instroom in (of de duur van) de zware zorg! 

 

De koers bijstellen naar “Kwaliteit van een integrale toeleiding vanuit de wijkteams” 

Naast concretere aandacht voor preventie, vraagt de VVD fractie ook meer aandacht voor de 

kwaliteit van de toeleiding naar zorg. Deze toeleiding is belegd bij de wijkteams. Uit een onderzoek 

van de inspecties bij zes gemeenten zijn een aantal een aantal aandachtspunten naar voren 

gekomen. De inspecties hebben geconcludeerd dat de problematiek, door de wijkteams in Almelo, 

niet voldoende in beeld wordt gebracht en dat niet structureel alle leefgebieden worden 

uitgevraagd. Ook stellen de inspecties dat het ontbreken van een integrale probleemanalyse zorgt 

voor een aanpak die niet altijd effectief is. Aansluitend stellen zij: “Als de problemen van een 

kwetsbaar gezin onvoldoende in kaart zijn gebracht, dan heeft dit direct gevolgen voor de effectiviteit 

van de zorg en ondersteuning die wordt ingezet.” 

 

Zet in op integrale probleemanalyse vanuit de wijkteams en vergroot hiermee de effectiviteit van 

de ingezette zorg!  

 

De koerst bijstellen naar “Innovatie van de zorg” 

De VVD vindt dat de kern van de transformatie er over gaat dat de zorg op een compleet andere 

wijze ingericht moet worden. Kortom: de koers moet worden bijgesteld. 

De VVD voelt zich hierbij gesteund door het advies van Albertus Laan (HHM). Hij geeft het college 

mee dat er beter gekeken moet worden naar de samenhangende vraag en oplossingsrichtingen in 

het sociaal domein. Hij mist de verbinding tussen de verschillende beleidsterreinen en de uitvoering 

van de verschillende wetgevingen. Vanuit het college ziet de VVD echter geen concrete voorstellen 

op dit terrein terug.  

 



 
Zet in op een samenhangende vraag en oplossingsrichtingen in het sociaal domein, zowel met 

betrekking tot een integraal beleid, als een integrale uitvoering!  

 

 

  



 
Hoofdopgave 3 Binnenstad met herwonnen identiteit 

 

Binnenstad 

De VVD is blij te zien dat er in de Almelose binnenstad wat gebeurt. Er wordt gebouwd op de oude 

Scheer & Foppen locatie, het bomeninitiatief van betrokken Almeloërs komt van de grond en Almelo 

weet zich steeds meer te profileren (in woord en daad) als Waterstad. Mooi! Helaas is het college er 

niet in geslaagd de provincie Overijssel zo ver te krijgen om een financieringsconstructie te faciliteren 

om het kanaal in één keer verbreed aan te leggen. De VVD betreurt dit en waarschuwt het college 

voor het mogelijk niet kunnen herontwikkelen van het Albert Heijn-blok omdat hier een 

voorverhuur-vereiste wordt gehanteerd van 60 of 70%. 

 

De VVD-fractie wil dat er werk wordt gemaakt van de aanpak van leegstand in de binnenstad. We zijn 

verheugd te lezen dat het college dit wil doen in samenwerking met Herstructureringsmaatschappij 

Overijssel en kijken dan ook uit naar een concretiseringsslag. Ook het verkeer terug in het noorden 

en zuiden van de binnenstad kan helpen bij het natuurlijker inkrimpen van het kernwinkelgebied. De 

langgerekte winkelstraat die Almelo vanuit de historie heeft is door veranderende omstandigheden 

(o.a. online consumentengedrag) niet te handhaven; er vallen gaten. Om dit te voorkomen zal het 

kernwinkelgebied op een natuurlijke wijze moeten inkrimpen. Ook zijn wij blij met het initiatief dat 

het CAA heeft genomen om De Nieuwe Winkelstraat in te schakelen; de aanbevelingen die daar uit 

voortvloeien om de leegstand aan te pakken ondersteunen wij; we zien graag op het korte termijn 

actie en eerste resultaten (in ieder geval voor de gemeenteraadsverkiezingen) 

 

De VVD vindt het teleurstellend dat dit college (2014-2018) geen enkele cent heeft gereserveerd 

voor het vervolg van de binnenstadsontwikkeling. Hier hamert de VVD al jaren op. Nu wordt er 

gebouwd en als het straks af is dan kijken wij nog steeds aan tegen een lelijke on(her)ontwikkelende 

andere kant van de markt. In de stedenbouwkundige visie zou er ter hoogte van de Scapino een 

doorbraak komen en wordt er wat gedaan aan de kant van de Trommel, de Delifrance en de We.  

 

Parkeren 

U weet dat parkeren een groot thema is bij de VVD. De binnenstad ondernemers zitten –

ondanks het economische herstel- in zwaar weer. De werkzaamheden om de stad mooier te maken 

duren tot minimaal 2019 en er is nog veel te doen om de binnenstad compacter te maken. Niet 

alleen komt de vraag vanuit de inwoners en ondernemers, ook in de visie “De nieuwe Winkelstraat” 

wordt gesproken over  onvrede over parkeertarieven en verbetering parkeerbeleid en ook parkeer 

pilots. De VVD fractie vertrouwt erop dat het College op korte termijn vervolg geeft aan deze 

overduidelijke signalen uit de huidige samenleving.  

 

Mobiliteit Almelo 

Het terugtrekken van de plannen om de fietssnelweg F35 door te trekken over de Plesmanweg is 

veiligheidshalve een goede keuze. Echter een tweebaans-fietspad aan één kant van de Plesmanweg 

behelst dezelfde gevaren. Het heeft formeel geen label als F35, maar de fietser zal zich 

dezelfde “rechten” toe-eigenen als ware het een fietssnelweg. De Plesmanweg heeft aan 

weerskanten transport bedrijven en is een druk bezet industriegebied. De Plesmanweg moet per 

fiets bereikbaar blijven voor plaatselijk verkeer, maar behoort geen hoofd fietspad te hebben, daar 

het geenszins een veilige route is. De VVD vraagt –middels motie- om snelheidsbeperkende 

maatregelen op het nieuwe fietspad, zodat de veiligheid voor de fietsers en vrachtverkeer 

optimaal  gewaarborgd blijft. Dit thema staat op 4 juli op de raadsagenda, maar omdat de 



 
maatregelen mogelijk meer kosten met zich meebrengen willen wij dit in de VJN wel ter vergadering 

brengen 

 

Mobiliteit Twente  

Het verbreden van de A1 is bij Apeldoorn volop in beweging en tot 2020 zou de verbreding tot 

Rijssen (2x3 rijstroken) klaar moeten zijn. Maar dan gebeurt er vooralsnog niets tot 2024, wanneer 

men wil beginnen aan de verbreding tot Azelo (geplande einddatum 2028). Dat vinden wij als VVD te 

laat. De verkeersveiligheid is zeer in het geding vanwege de steeds maar toenemende drukte. Er 

gebeuren meer en meer ongevallen op dat traject. Tevens speelt het economisch verlies door alle 

vertraging ook mee. Wij zouden als VVD fracties in heel Twente willen optrekken om een duidelijk en 

breed signaal af te geven naar Den Haag, dat we de verbreding tot Azelo (en op de A35) naar voren 

willen halen. Dit in coproductie met Regio Twente en Provincie Overijssel. Middels een Twente-brede 

VVD motie hebben wij dit duidelijke signaal afgeven. 

 

Economie 

De VVD fractie heeft zich afgelopen jaren meermalen positief kritisch opgesteld over de wijze waarop 

dit college invulling geeft aan de term ‘accountmanagement’ alsook actief inzet pleegt op het 

acquireren en behouden van bedrijven in en naar Almelo. Thema’s zoals XL Businesspark, de 

company base van Almelose high tech bedrijven en logistiek hebben daarbij diverse malen de revue 

gepasseerd.  

 

De fractie verwacht van dit College (ook aan het einde van de bestuursperiode) een po-actieve, 

zakelijke en professionele houding richting bedrijven en ondernemers die zich nieuw willen vestigen 

in Almelo, danwel zich wensen te verplaatsen binnen Almelo of de regio Twente. De VVD is blij met 

de komst van de Heylen Groep op het XL Businesspark. Echter, dit mag en kan niet leiden tot een 

achteroverleun-stand. Het feit dat vanuit de VVD-fractie succesvol is gelobbyd om het thema 

logistiek opgenomen te krijgen in de Agenda van Twente is een voorbeeld dat het college nog niet de 

scherpte heeft die wij graag zien. Of het er deze periode dan ook nog van gaat komen, is maar de 

vraag. De koers moet op dit dossier om. Naast onze prachtige technologische bedrijven inzet op het 

aantrekken van logistieke bedrijven (ligging Almelo!) en laaggeschoolde arbeid om de werkloosheid 

verder terug te dringen.  

 

De woningmarkt in Almelo trekt door verbeterde economische omstandigheden aan. Toch 

ontvangen wij nog steeds signalen uit de stad waarbij de gemeente niet proactief handelt bij 

concrete interesse. Het college heeft destijds n.a.v. vragen vanuit de VVD-fractie beterschap beloofd. 

De VVD-fractie is benieuwd naar een update en ziet die graag in de vorm van een politiek beraad 

terug.  



 
 

Moties en amendementen 

 

• Motie verbreding A1  

• Motie snelheidsbeperkende maatregelen F35 

• Motie duurzaamheid XL Businesspark  

• Motie lagere afvalstoffenheffing 

• Amendement doorontwikkelen gemeentelijke organisatie 

 


